
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte meneer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw Andrea Poelstra-Bos 

van D66 gestelde vragen ex art. 36 RvO over de afvaldoelen. De brief van de 

vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

Op 1 juli 2022 is gestart met het aanpassen van de regels op de afvalbrengstations. De 

aanleiding van de aanscherping van de regels was het oneigenlijk gebruik van het 

afvalbrengstation door pandjesbazen en bedrijven. Per 1 maart 2023 is de huisvuilpas 

voor bewoners ingevoerd. Met deze pas kunnen bewoners vier keer per jaar gratis grof 

huishoudelijk afval brengen en is bedoelt om afvaltoerisme van buiten de gemeente 

Groningen te voorkomen. Dit is vastgesteld in de keuzenota ‘Minder Afval Meer 

Grondstoffen: op weg naar een circulair Groningen’.  

  

 

1. Er wordt gesteld dat per 1 juli 2022 nieuwe regels zijn ingegaan, die al een 

sterk reducerend effect hebben gehad op het terugdringen van oneigenlijk 

gebruik van de afvalbrengstations. Waarom stelt het college dan alsnog dat de 

huisvuilpas nodig is?  

De huidige toegangscontrole tot de brengstations bestaat uit het verstrekken 

van de adresgegevens. Bewoners van buiten de gemeente en bedrijven kunnen 

dit systeem eenvoudig omzeilen en zo kosteloos grof afval in Groningen 

storten (afvaltoerisme). Ervaringen in andere gemeenten wijzen uit dat de 

invoering van een toegangscontrole leidt tot een substantiële vermindering van 

oneigenlijk gebruik en daarmee een afname van afval op de afvalbrengstations. 

In gemeenten met een afvalpas wordt 34 kg/per inwoner/per jaar grof afval 

aangeboden, bij ons 75 kg/per inwoner/per jaar. 
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Volgvel 1 

 

2. We lezen over discussies aan de poort vanwege onduidelijkheid over de 

categorieën? Verwacht het college dat deze discussies na invoering van de pas 

ook verminderen? Zo ja, waar is die verwachting dan op gebaseerd? 

Ja, de categorieën zijn namelijk aangepast en vereenvoudigd waardoor er meer 

duidelijkheid voor de inwoners is. De categorieën staan in het 

Uitvoeringsbesluit 2023 en is in februari door ons vastgesteld. 

 

3. Is er overleg geweest met omringende gemeenten? Verwachten deze gemeenten 

meer dumpingen van afval? Zo ja, wat wordt er ondernomen om deze tegen te 

gaan?  

De invoering van de huisvuilpas is besproken met gemeente Het Hogeland. 

Daarnaast is er bij de gemeenten waar reeds een pas was ingevoerd,  

geïnformeerd naar dumping. Gezien de ervaring van de andere gemeenten en 

omdat inwoners nog steeds 4x per jaar gratis kunnen storten, is de verwachting 

dat dumping minimaal zal plaatsvinden.  

 

4. Er wordt gesteld dat er in gemeenten met een huisvuilpas 34 kg per inwoner 

wordt weggebracht en dat dat in Groningen het dubbele, namelijk 75 kg, is. 

Aangezien wordt gesteld dat oneigenlijk gebruik al flink is teruggedrongen, 

rijst de vraag of deze hoeveelheid per inwoner nu nog steeds geldt? Of is dit 

gewicht nog van voor de invoering van de nieuwe regels per 1 juli 2022?  

Het gewicht van 75 kg per inwoner is van voor de invoering van de nieuwe 

regels. Op het moment van invoering huisvuilpas waren er nog geen cijfers 

over de reductie van het grof huishoudelijk afval. 

 

5. Hoe verhoudt zich de totale hoeveelheid weggeworpen afval per inwoner met 

de hoeveelheid grof vuil? Is het verschil ook nog door andere mogelijke 

oorzaken te verklaren? 

We zien in de totalen een verschil ten opzichte van 2019 (voor Covid) en 2021 

(deels Covid). Wanneer je 2022 vergelijkt met 2019 dan is de reductie kleiner 

dan wanneer je vergelijkt met 2021. In 2022 begon het aanbiedgedrag van 

inwoners weer te normaliseren doordat verplicht thuiswerken en thuis zijn 

kwam te vervallen. 

 

6. In de folder die is toegevoegd aan de verzending van de huisvuilpas aan 

inwoners, wordt informatie gegeven over de welke materialen op de 

afvalbrengstations gratis ingeleverd mogen worden per 1 maart 2023. Bouw- 

en sloopafval valt hier niet meer onder, en kan nu tegen betaling weggebracht 

worden. Verwacht het college hierdoor mogelijk illegale dumpingen?  

Nee. Bouw- en sloopafval was al tegen betaling alleen kon men voorheen nog 

een halve kuub afval van keuken- of badkamerverbouwing binnen de gratis 

beurten brengen. Deze halve kuub is komen te vervallen omdat dit voor de 

afvalbrengstations niet werkbaar was. 

 

 

 

 

 

 



Volgvel 2 

 

7. Naast het terugdringen van de hoeveelheid kilo’s grofvuil per inwoner, zijn er 

nog een hoop stappen te zetten om ook de totale hoeveelheid afval per inwoner 

te reduceren. Het doel die de gemeente zich heeft gesteld om in 2030 afvalvrij 

te zijn, is immers nog lang niet in zicht. Het verschil moet in de komende 

periode gemaakt worden. 

a. Welke volgende acties worden ingesteld om de doelstelling te gaan 

behalen?  

Per 1 maart van dit jaar is de huisvuilpas ingevoerd, in het najaar zal de 

Ja-Ja sticker ingevoerd worden tegen ongewenst drukwerk. Verder 

worden er extra containers geplaatst voor textiel, glas en oud papier. 

Ook is er aandacht voor communicatie en vinden op dit moment de 

campagnes ‘Wacht met weggooien’ en ‘Repareren bespaart geld en 

grondstoffen’ plaats en komt in het najaar ‘De Week van het Afval’ 

terug. 

 

b. Kan het college meer inzicht geven in de hoeveelheid kg per persoon 

die per komend kalenderjaar gereduceerd dient te worden in de 

komende jaren om de doelstelling in 2030 te halen?   

Nee, op dit moment niet. Dit wordt zichtbaar bij de uitwerking van de 

motie Routekaart 2030 die reeds op de LTA staat. 

 

c. Welke gemeentelijke maatregelen om de hoeveelheid afval en grof vuil 

per persoon sterk te reduceren op weg naar 2030, zijn volgens het 

college de meest effectieve maatregelen?  

Het meest effectief is een combinatie van maatregelen, waaronder 

preventie, communicatie en bewustwording, stimulering van 

producthergebruik, extra voorzieningen, optimalisatie van de 

nascheiding en de bronscheiding, de realisatie van een Circulariteitshub 

met een afvalbrengstation en een kringloopwinkel etc. 
 

 

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


